

NIRE EUSKAL WIKIPEDIA SENTIMENTALA

NAIZ. 14/03/2018

FITO RODRIGUEZ

https://info7.naiz.eus/es/info_i7/20180314/nire-euskal-wikipedia-sentimentala

Gure oroimena lausotu ez dadin sekulako lana ari dira egiten wikilari euskaldunak auzolana dela medio. Hala eta guztiz ere, norberaren bizipenak nekez ordezka daitezkeenez, beste motako idazkerak baditugu, eduki, pasadizo pertsonalak besterik ez direnak partekatu ahal izateko, horietako bat estilo honetako blogak direlarik.

Beraz, nire barruko oroimen euskal wikipedian sartuta gertakizun eta pertsonaia hauek aurkitzen ditu martxoan zuekin konpartitzeko. Gasteizarra izanik, ahaztu ezinezko 1976ko martxoaren hirukoa lehendabizi. Hantxe ibili ginen bilerak egiten Etxabe zumaiarrarekin eta, mobilizazioekin batera, gauzak okertzen hasi ziren, Txuso Fernandez Navesekin Madrilera joan nintzen polizien kontrolei iskin eginez.

Urte bereko hilabetean atxilotu ninduen “Billy el niño” famatuak eta, egun desagerrazita dagoen Caravanchel kartzelan (eskerrak Bartzelonako Modeloak eutsi diola denboraren tiraniari...), Gasteizeko istiluengatik preso zegoen Imanol Olabarriarekin hasi ginen euskarazko eskolak ematen. Bertan zegoen, enfermerian hain zuen, aurtengo martxoan zendutako Antonio Garcia Trevijano errepublikarra, orduko “Junta democratica” eta “Plataforma democratica” batu zituena “Platajunta” izeneko oposizioaren elkartea bideratz, berriki hildako Francoren berrogei urteko erregimena pitzatzen segitzeko funsezkoa izan zena, baita 1978an jaio eta oraindik pairatzen dugun berrogei urteko erregimen zahar berritu hau oinarritzeko ere.

Kartzelatik irten ondoren, gaizki deitutako Amnistiarekin ustez, Egia auzora joan nintzelarik, inguruan ari zen Oxina irratiburuarekin hasi nintzen kolaboratzen eta, hara, nire lehendabiziko ekarpena, martxoaren 8koan izan zen. Donostiako Egian atxilotu ninduten 1982an, martxoaren 8ko bezperan hain justu, eta, torturaz eta guztiz, hamar eguneko inkomunikazioa pasa ondoren, Caravanchelera berriro, non, Oxina irratiko lagunak aurkitu nituen. Orduan, internet ez zegoenez, irratiz emititzea ez zen ahuntzaren gaueko eztula. Epaitu nindutenean, berriz, UZEIko Filosofia hiztegia egiteko ezagutu nuen Piarres Xarriton etorri zen Entzutegi Nazionalera nire aldeko testigantza emateko. Madrilen zegoela dena lapurtu zioten. Ez dut uste berriro hara itzultzeko gogoa handiz etxeratu zenik...

Pasa den urteko martxoan, 17an, hil zitzagun Piarres, laguna eta hizlari aparta, benetako euskal wikipedia zena, “avant la lettre”.

Aurtengo martxoan, aldiz, Xabier Rey hil zaigu Puerto III espetxearen, etxetik mila kilometrora, hori gertatzea ahalbidetzen duen politika ezin esan inongo eskubiderik aintzat hartzen duenik.

Xabier eta bere anaia ikusi nituen duela gutxi auzoko Joxemari Dorronsoro laguna bisitatzen joan nintzela.

Hauetako guztiak nire Euskal Wikipedia sentimentalean izango dira betiko.

TRADUCTOR GOOGLE

MI INVENCIBLE WIKIPEDIA VASCO

NAIZ. 14/03/2018

FITO RODRIGUEZ

https://info7.naiz.eus/es/info_i7/20180314/nire-euskal-wikipedia-sentimentala

Para asegurarnos de que nuestra memoria no esté borrosa, el asistente vasco está realizando una gran cantidad de trabajo en el vecindario. Sin embargo, debido a que las experiencias propias difícilmente pueden ser sustituidas, tenemos otros tipos de escritos, contenido, para compartir solo contraseñas personales, uno de los cuales son los blogs de este estilo.

Entonces, en mi memoria interna vasca, encontré los eventos y los personajes involucrados en compartir contigo en marzo. Como resultado de Vitoria-Gasteiz, el primero de marzo de 1976 olvidado fue imposible. Fuimos allí con reuniones con el aldeano Etxabe y, junto con las movilizaciones, las cosas que comenzaron a empeorar, fui a la ciudad de Txuso Fernández Naves con el control de los policías.

El famoso "Billy el niño" fue arrestado el mismo mes del mismo mes y, en la actual cárcel de Caravanchel (gracias al hecho de que el Modelo de Barcelona ha resistido la tiranía del tiempo ...), comenzamos a dar clases de euskera con Imanol Olabarria. Un enfermero, el ex presidente de la República Dominicana, Antonio García Trevijano, se unió a la "Junta Democrática" y "Plataforma Democrática" como parte del grupo de oposición "Platajunta", que fue crucial para continuar rompiendo el régimen de cuarenta años de Franco y nació en 1978. y también confiar en este régimen antiguo de cuarenta años de antigüedad.

Después de salir de la cárcel, con una Amnistía llamada de manera incorrecta, cuando fui al vecindario de Egia, comencé a colaborar con la radioemisora radioactiva gratuita Oxina, y mi primera contribución fue el 8 de marzo. Fui arrestada en San Sebastián Egia en 1982, justo antes del 8 de marzo, y torturada y completamente, después de diez días de detención en régimen de incomunicación, en Caravanchel, donde encontré amigos de la estación de radio. Entonces, como no había internet, la transmisión de radio no era la tos de la cabra. Cuando me juzgaron, me reuní con el diccionario de filosofía de UZEI para dar mi testimonio en la Corte Nacional de Piarres Xarriton que se me presentó. Se robaron todo en madrid. No creo que haya vuelto a casa con mucho entusiasmo para volver aquí ...

El pasado 17 de marzo, murió Piarres, un amigo y gran orador, una verdadera wikipedia vasca, "avant la lettre".

En marzo de este año, Xabier Rey murió en una cárcel en Puerto III, a mil kilómetros de su hogar, no se puede decir que la política que permite que esto ocurra tiene ningún derecho.

Vi a Xavier y sus hermanos cuando fui a visitar la ciudad vecina de Joxemari Dorronsoro.

Todos estos son mi Wikipedia vasca sentimental para siempre.